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Ledamöter Torun Boucher (V) Ordförande 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) Vice ordförande 
Alma Carlsson (S) 
Curre Hansson (S) §§10-12, §§14-16, §19, §21 
Esme Güler (S) 
Ida Bengtzon (V) 
Kristina Lutz (M) 
Emelie Wassermann (SD) 
Jonas Naddebo (C) 
Kevin Wyn-Jones (S) §13 ersätter Curre Hansson (S) pga jäv 
Ylva Sjölin (MP) ersätter Marja Sandin-Wester (MP) 
Oscar Sameland (M) ersätter Hanna Werner (M) 
 

Ersättare Kevin Wyn-Jones (S) §10, §12, §§14-16, §19, §21 
Lotta Wiechel (S) 
Bengt Gustafsson (S) §§10-12, §§14-16, §19, §21 
Marre Mayr (V) 
Niclas Peyron (L) 
Destiny Zandi Lindgren (KD) 
 

Övriga närvarande Maria Jansén Förvaltningschef 
Lennart Ploom Förvaltningschef 
Daniel Forsman Avdelningschef 
Rebecka Ioannidis Lindberg Avdelningschef 
Patrik Liljegren Avdelningschef 
Fredrik Linder Avdelningschef 
Åsa Magnusson Avdelningschef 
Lena Nilsson Avdelningschef 
Joanna Sandell-Wright Avdelningschef 
Jelena Veljkovic Avdelningschef 
Anne Lund Enhetschef 
Stina Westerberg Tjänsteman 
Karin Rowland Tjänsteman 
Irma Ortega Cruz Borgarrådssekreterare 
Oskar Örn Borgarrådssekreterare §10 
Maria Sundström Personalföreträdare 
Kajsa Rydergård Nämndsekreterare 
Annasara Yderstedt Karlsson Ersättare nämndsekreterare 
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Justerare Torun Boucher, Isabel Smedberg-Palmqvist 
 
 

Paragraf §§10-16, §19, §21 
 

Sekreterare Kajsa Rydergård 
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§ 10 
Stockholms stads program för barns rätt till kultur  
Svar på uppdrag i budget 2024 att ta fram ett nytt program för 
barns rätt till kultur som ersätter Kultur i ögonhöjd 
KUL 2024/241 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden godkänner förslaget till Stockholms stads 

program för barns rätt till kultur enligt bilaga 1 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 
3. Ärendet justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för barns rätt till kultur ska ge alla barn 
och ungdomar goda möjligheter att upptäcka, uppleva och skapa 
många olika sorters kulturuttryck. Programmet har tre mål som 
konkretiserar stadens ambition för barns rätt till kultur i förskolan 
och skolan, på fritiden samt i stadsmiljön. Programmet ska ge 
stadens verksamheter gemensam förståelse för arbetet med barns 
rätt till kultur samt tydliggöra det ansvar som nämnder och 
bolagsstyrelser har inom programmets verksamhetsområden. 
Stockholms stads egna kulturverksamheter får ett större ansvar. 
Samverkan, barn och ungdomars delaktighet och inflytande samt 
tillgängliggörande av utbud, verksamheter och platser är viktiga 
framgångsfaktorer för barns rätt till kultur. 
 
Det föreslagna programmet riktar sig till alla barn men genomsyras 
av en medvetenhet om att Stockholms stad behöver bli bättre på att 
inkludera underrepresenterade grupper. Pojkar i alla åldrar, äldre 
barn och ungdomar, barn och ungdomar med funktionsnedsättning 
samt barn och ungdomar som växer upp i hushåll med låga 
inkomster är exempel på grupper som staden särskilt behöver 
uppmärksamma. Därför har rättighetsperspektivet stärkts i det 
program som nu föreslås. De ojämlika förhållandena, barns och 
ungdomars förändrade kulturvanor samt möjlighet till inflytande har 
varit vägledande när programmet har utformats. Programmet har 
tagits fram i nära samarbete och dialog med berörda förvaltningar 
och bolag och har därmed en bred förankring inom staden. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet) 
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2) Emelie Wassermann (SD) föreslår att nämnden delvis bifaller 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 

  
Det är glädjande att det tas fram ett program för barn och 
ungas rätt till kultur och att det uppmärksammas att staden 
behöver inkludera underrepresenterade grupper så som pojkar 
samt barn och unga med funktionsnedsättning. 
  
För att nå ut till barn och unga med funktionsnedsättning samt 
deras vårdnadshavare kan staden med fördel samarbeta med 
funktionsrättsrörelsen samt stadens habiliteringscenter. 
  
Vi vill även lyfta vikten av att alla barn nås av Kulanpremien, 
för att uppnå detta behöver riktade insatser göras för att nå 
barn och unga som går i fristående förskolor och skolor. 
  
Det är även av stor vikt att staden kommer till bukt med 
bristerna kring systematiskt och formaliserat inflytande för att 
säkerställa att barnkonventionen tillämpas till fullo. 
  
Kulturskolan har ett rikt utbud och möjlighet att nå många 
barn och unga. För att ytterligare tillgängliggöra utbudet 
föreslår vi att Kulturskolan i högre grad förlägger sin 
verksamhet i direkt anslutning till skoldagen. På så sätt 
minskar ojämlikheten i barns olika hemförutsättningar och 
fler barn och unga ges möjlighet att delta i kulturaktiviteter 
oavsett om deras vårdnadshavare har tid och möjlighet att 
vara delaktiga eller inte. 
  
Genom att reformera stadens fritidsgårdar, rikta dem till 
högstadieungdomar samt införa fritidsgårdskort tror vi att 
staden kan nå fler flickor. Rågsveds fritidsgård är ett bra 
exempel där antalet flickor ökade dramatiskt när 
åldersgränsen sänktes till att enbart omfatta högstadiet. 
  
För att göra staden parklekar mer inkluderande även för barn 
med funktionsnedsättning vill vi att den fysiska 
tillgängligheten ses över samt att samtlig personal utbildas 
inom NPF. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
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Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Alla barn och unga ska ha möjligheter att skapa och tillgång 
till kulturupplevelser. 
  
Stockholms stads program för barns rätt till kultur ska ge alla 
barn och ungdomar goda möjligheter att upptäcka, uppleva 
och skapa många olika sorters kulturuttryck. Det är bra att det 
föreslagna programmet uppmärksammar vikten av att 
Stockholms stad blir bättre på att inkludera 
underrepresenterade grupper: Pojkar i alla åldrar, äldre barn 
och ungdomar, barn och ungdomar med funktionsnedsättning 
samt barn och ungdomar som växer upp i hushåll med låga 
inkomster. Vi vill poängtera vikten av resurssättning för att 
staden verkligen ska nå alla barn i olika skolklasser att varje 
skolår kunna genomföra kulturaktiviteter. Detta är essentiellt 
så att programmet blir verklighet och inte en papperstiger. 
  

Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi-Lindgren (KD) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  

Vi kristdemokrater instämmer med mycket i den analys som 
ges uttryck för i förslaget till nytt program för barns rätt till 
kultur. Exempelvis gällande de positiva effekter som att får 
utlopp för sin kreativitet har för individens psykiska 
välbefinnande men även kring betydelsen av kultur som ett 
sammanhang. 
  
I förslaget lyfts bland annat stadens ansvar att tillgodose 
miljöer som möjliggör för kulturella upplevelser och uttryck 
där fritidsaktiviteter lyfts in som en viktig del för barn och 
unga. En ambition som vi kristdemokrater delar men det 
väcker en del funderingar kring varför majoriteten med denna 
ambition väljer att inte satsa mer på fritidsbibliotek för att 
säkerställa barn och ungas tillgång till en aktiv fritid och ett 
aktivt kulturövande i hela staden. Utrustning som finns att 
låna på stadens befintliga fritidsbibliotek bidrar till barn och 
ungas kultur och fritidsutövande och vi kristdemokrater vill 
se att fler barn och unga får tillgång till denna möjlighet i sitt 
närområde. 
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Att stadens förskolor och skolor får ett förtydligat uppdrag 
gällande att säkerställa barn och ungas tillgång till 
kulturupplevelser, bildning och kreativitet tycker vi är bra. 
Kulanpremien som Stockholms stad är relativt unikt med 
tycker vi är ett bra koncept att fortsätta värna. 

 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/241-7 (Godkänd - R 2) Stockholms stads 
program för barns rätt till kultur - tjänsteutlåtande 

 KUL 2024/241-7.1 Bilaga 1 Förslag till Stockholms stads 
program för barns rätt till kultur 

 KUL 2024/241-7.2 Bilaga 2 Barnkonsekvensanalys i arbetet 
med Stockholms stads program för barns rätt till kultur 
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§ 11 
Stöd till konstnärlig produktion och kulturarrangemang. 
Förslag över 400 tkr  
KUL 2024/1442 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beslutar om stöd till konstnärlig produktion 

och kulturarrangemang enligt tabell 4 och 5 i förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

2. Kulturnämnden fastställer tidigare intentionsbeslut om 
fleråriga stöd för åtta aktörer enligt tabell 6. 

3. Ärendet justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet redovisar förvaltningens förslag till beslut om stöd till 
konstnärlig produktion och kulturarrangemang. 
 
Kulturnämndens budget för det fria kulturlivet och 
samlingslokalerna har fått en förstärkning inför 2025. Totalt 
förstärks budgeten med 15 mnkr. I denna ansökningsomgång om 
stöd för konstnärlig produktion och kulturarrangemang har 32 
aktörer, med stor betydelse för stadens infrastruktur för den fria 
konsten, prioriteras för ökat stöd. Av dessa verkar 24 inom 
scenkonst och musik, övriga aktörer verkar inom bild och form 
samt film. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag om stöd för 2025 samt intentionsbeslut för 2026 och 2027. 
Förslag till beslut omfattar totalt 64 bifall där 15 aktörer föreslås 
flerårigt stöd för 2025 med intentionsbeslut för 2026. Sex av dessa 
föreslås även intentionsbeslut för 2027. Intentionsbeslut för flerårigt 
stöd gäller under förutsättning att den verksamhet som presenteras i 
ansökan fullföljs och att budgetutrymmet för 2026 och 2027 medger 
stöd. Aktörer med intentionsbeslut från tidigare år har prövats på 
nytt inför 2025. Förvaltningen föreslår inga ändringar av 
intentionsbesluten. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag om stöd för 2025 med 79 300 tkr samt om fastställande av 
tidigare intentionsbeslut av fleråriga stöd för 2025 om 16 500 tkr. 
 
Den totala summan för 2025 är 95 800 tkr. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden fattar intentionsbeslut avseende 
nya fleråriga stöd för 2026 om 16 650 tkr och för 2027 om 
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7 950 tkr. 
  
I den här ansökningsomgången kom det in totalt 84 ansökningar. 11 
ansökningar har bifallits på delegation. 9 ansökningar har fått avslag 
eller dragits tillbaka av sökande. 
  
Den samlade bedömningen av respektive ansökan och motiveringar 
med förslag till bifall framgår av bilaga 1. Delegationsbeslut 
redovisas i bilaga 2. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Jäv 
Kevin Wyn Jones (S) har på grund av jäv inte deltagit i eller 
närvarat vid nämndens behandling av ärendet. 
  
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann föreslår att kulturnämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2 Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 
Kulturnämnden med ett nytt förslag avseende bidrag för 
konstnärlig produktion och kulturarrangemang med 
utgångspunkt i Sverigedemokraternas skuggbudget för 2025. 
3 Därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna har i skuggbudgeten för 2025 redogjort 
för våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra 
dessa behövs ett omarbetat underlag för stöd till konstnärlig 
produktion och kulturarrangemang som utgår från 
Sverigedemokraternas skuggbudget. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1442-1 (Godkänd - R 1) Stöd till konstnärlig 
produktion och kulturarrangemang. Förslag från 400 tkr 
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 KUL 2024/1442-1.1 Bilaga 1 Samlad bedömning och 
motiveringar 

 KUL 2024/1442-1.2 Bilaga 2 Beslut på delegation 
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§ 12 
Stöd till Eget skapande, deltagande och folkbildning. 
Förslag från 400 tkr  
KUL 2024/1506 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beslutar om stöd till eget skapande, 

deltagande och folkbildning enligt tabell 1 i förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen har tagit fram ett förslag till fördelning av Stöd 
till eget skapande, deltagande och folkbildning. Syftet med stödet är 
att tillvarata stockholmarnas och särskilt ungas kreativitet och 
engagemang. Målgruppen är främst civilsamhällets kulturaktörer 
som med detta stöd kan bidra till ett mer demokratiskt och jämlikt 
Stockholm. Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag om stöd. 
  
Förslag till beslut omfattar stöd till totalt sex aktörer om 
sammanlagt 2 700 000 kronor enligt tabell 1. 

AKTÖR/Aktivitet Sökt 
belopp 

Föreslaget 
belopp 

JUICE STUDIOS INSAMLINGSSTIFTELSE, 
Mentorskapsprogram för ungdomar 600 000 500 000 

KULTURKVARTER SNÖSÄTRA, Snösätra 
Urbana Folkpark 700 000 500 000 

THE GLOBAL VILLAGE,  Järvaveckan 2025 1 500 
000 500 000 

TURNING TABLES SWEDEN, Kulturlabbet 
Banken 

1 000 
000 400 000 

MITTIPRICKTEATERN, Mittiprickteatern vid 
Husby gård 500 000 400 000 

ÅRSTA FOLKETS HUSFÖRENING, Årsta Folk 
Lab - Digital verkstad 410 000 400 000 

Summa 4 710 
000 2 700 000 

  
I bilaga 1 ges en fördjupad information om de enskilda 
stödmottagarna med motiveringar till förvaltningens 
ställningstaganden. 
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Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann föreslår att kulturnämnden delvis bifaller 
förvaltningens förslag till beslut, och anför därutöver följande: 
  

Sverigedemokraterna anser att kulturbidrag ska ges till 
verksamhet som riktar sig till barn, unga, personer med 
funktionsnedsättning samt äldre personer. 
  
Fem av aktörerna som är tilltänkta för stöd avseende eget 
skapande, deltagande och folkbildning vänder sig till dessa 
prioriterade målgrupper. 
  
Kulturkvarter Snösätra har dock inget tydligt fokus på varken 
barn och unga, personer med funktionsnedsättning eller äldre. 
Dessutom anser vi att placeringen av Kulturkvarter Snösätra 
är olämplig sett till den enorma nedskräpning samt förstörelse 
i naturreservatet som verksamheten genererar. Med anledning 
av detta anser vi att ansökan från aktören Kulturkvarter 
Snösätra ska avslås i sin helhet. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1506-1 (Godkänd - R 1) Stöd till eget skapande, 
deltagande och folkbildning. Förslag från 400 tkr 

 KUL 2024/1506-1.1 Bilaga 1. Bakgrund och förslag till stöd 
för eget skapande, deltagande och folkbildning över 400 tkr 
2025 

 KUL 2024/1506-1.2 Bilaga 2. Översikt beslut på delegation 
ESDF över 400 tkr 2025 
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§ 13 
Stöd till lokalförvaltande organisationer  
KUL 2024/1395 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden beviljar stöd till lokalförvaltande 

organisationer enligt tabell 1, 2 och 3 i förvaltningens 
tjänsteutlåtande om totalt 42,9 mnkr, varav 3,35 mnkr är 
fastställande av tidigare intentionsbeslut till Birkagården och 
Årsta Folkets Hus. 

2. Ärendet justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet redovisar förvaltningens förslag till beslut om stöd till 28 
lokalförvaltande organisationer som driver samlingslokaler över 
hela staden. Stödet till de lokalförvaltande organisationerna 
innehåller tre delar; grundstöd, investeringsstöd och 
kompensationsstöd för uthyrning till nolltaxa. 
 
Kulturnämndens budget för det fria kulturlivet och 
samlingslokalerna har fått en förstärkning inför 2025. Totalt 
förstärks budgeten med 15 mnkr varav 4,5 mnkr fördelas till de 
lokalförvaltande organisationerna. I denna ansökningsomgång för 
stöd till lokalförvaltande organisationer har 18 samlingslokaler, med 
stor betydelse för civilsamhällets kulturella infrastruktur, 
prioriterats för ökat grundstöd och 20 ansökningar för 
investeringsstöd föreslås stöd. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag om grundstöd för 26 samlingslokaler 2025 samt 
intentionsbeslut för 2026 och 2027 för Rinkeby Folkets Hus och 
Midsommargården. Intentionsbeslut för flerårigt stöd gäller under 
förutsättning att den verksamhet som presenteras i ansökan fullföljs 
och att budgetutrymmet för 2026 och 2027 medger stöd. 
 
Nämndens tidigare intentionsbeslut för grundstöd 2025 gäller 
Birkagården och Årsta Folkets Hus och uppgår till totalt 3,35 mnkr. 
De två verksamheterna har prövats på nytt inför 2025. 
Förvaltningen har inte sett några avvikelser och föreslår att 
intentionsbesluten fastställs. 
 
De lokalförvaltande organisationerna uppvisar ett stort engagemang 
att upprusta sina samlingslokaler. Förvaltningen föreslår nämnden 
att fatta beslut om 2,2 mnkr för kommunal medfinansiering i fem 
byggprojekt som ansöker om Boverkets investeringsstöd. 15 
verksamheter föreslås investeringsstöd om 2,2 mnkr utan 
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delfinansiering av Boverket. 
 
De lokalförvaltande organisationerna hyr ut lokaler för nolltaxa till 
barn- och ungdomsföreningar, funktionsrättsföreningar och 
anonyma 12-stegsgrupper. Från och med 2025 kommer 
kompensationsersättningen att fördelas i förhand utifrån 
samlingslokalernas ansökningar. Tidigare har ersättningen betalats 
ut i efterhand. Under detta övergångsår betalas ersättning ut för 
både genomförd nolltaxa 2024 och planerad nolltaxa 2025. 
 
Förvaltningen föreslår nämnden att fatta beslut om 2,5 mnkr i 
kompensationsersättning för nolltaxeuthyrning 2024 som belastar 
budget 2024 och 3,07 mnkr för kommande nolltaxeuthyrning 2025 
som belastar budget 2025. 
 
Den samlade bedömningen av respektive ansökan och motiveringar 
med förslag till bifall framgår av bilaga 1 och 2. Delegationsbeslut 
redovisas i bilaga 3. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Jäv 
Curre Hansson (S) och Bengt Gustafsson (S) har på grund av jäv 
inte deltagit i eller närvarat vid nämndens behandling av ärendet. 
  
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S) och Ylva 
Sjölin (MP) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) 
och Jonas Naddebo (C) föreslår att kulturnämnden beslutar: 
  

1 Att återremittera förvaltningens förslag till beslut 
2 Att förvaltningen återkommer med redovisning kring hur 
demokrativillkoren kring uthyrning eller upplåtande av 
lokaler säkerställs 
3 Att därutöver anföra följande 
Förvaltningen skriver att lokalerna utan undantag ska vara 
rum fria från odemokratiska och diskriminerande 
verksamheter. Vi vill mot denna bakgrund att förvaltningen 
tydligt ska redovisa hur de ser på uthyrning eller upplåtande 
av lokaler till organisationer kopplade till diktaturregimer. 
Detta ska gälla även i andra- eller tredjehand. Man behöver 
återkomma med en sådan analys innan vi kan ta beslut om att 
ge ytterligare stöd till organisationer som Järva Folkets Park, 
som upplåtit lokaler åt Eggeby gård att tillhandahålla 
Eritreafestivalen. Denna har i sin tur drivit in pengar åt den 
totalitära eritreanska regimen. 
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3) Emelie Wassermann (SD) föreslår att kulturnämnden beslutar: 
  

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2 Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 
Kulturnämnden med ett nytt förslag avseende stöd till 
lokalförvaltande organisationer med utgångspunkt i 
Sverigedemokraternas skuggbudget för 2025. 
3 Därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna har i skuggbudgeten för 2025 redogjort 
för våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra 
dessa behövs ett omarbetat underlag avseende stöd till 
lokalförvaltande organisationer som utgår från 
Sverigedemokraternas skuggbudget. 
  

Beslutsgång i delen om återremiss 
Ordförande ställer förslaget om att återremittera ärendet mot att 
avgöra ärendet vid dagens sammanträde, och finner att nämnden 
beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer därefter resterande förslag mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. 
(V), Alma Carlsson m.fl. (S) och Ylva Sjölin (MP). 
  
Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas 
Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag om återremiss. 
  
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1395-1 (Godkänd - R 1) Stöd till lokalförvaltande 
organisationer 

 KUL 2024/1395-1.1 Bilaga 1 Förslag till stöd för 
lokalförvaltande organisationer 2025 grundstöd och 
kompensationsstöd 

 KUL 2024/1395-1.2 Bilaga 2 Förslag till investeringsstöd 
2025. 

 KUL 2024/1395-1.3 Bilaga 3 Beslut på delegation 
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§ 14 
Stöd till studieförbunden 2025-2026  
KUL 2023/1323 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden fastställer tidigare intentionsbeslut om stöd 

till åtta studieförbund för 2025 enligt tabell 2. 
2. Kulturnämnden fullföljer inte tidigare intentionsbeslut om 

stöd till studieförbundet Ibn Rushd för åren 2025-2026. 
3. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturnämnden har beslutat om stöd till studieförbunden för 
perioden 2024-2026 (KUL 2023/1323). Stöd för 2024 betalades ut i 
december 2023. Stöd för perioden 2025-2026 var intentionsbeslut 
som gäller under förutsättning att den verksamhet som presenteras i 
ansökan fullföljs och att budget för 2025 och 2026 medger stöd. 
 
Folkbildningsrådet har avslagit Ibn Rushd ansökan för stöd 2025-
2027. Ibn Rushd mister därmed sin status som nationellt 
studieförbund och har valt att lägga ner verksamheten från 1 januari 
2025. Förvaltningen föreslår därmed att nämnden inte fullföljer 
intentionsbeslutet om stöd till studieförbundet Ibn Rushd för åren 
2025-2026. 
  
Kulturförvaltningen har gjort avstämningar med övriga åtta 
studieförbund. Studieförbunden har inte rapporterat in några 
avvikelser. Förbunden har startat flera nya studiecirklar och 
kulturprogram, framför allt i ytterstaden. 
 
Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden fastställer tidigare 
intentionsbeslut för åtta studieförbund enligt följande tabell: 
  

Studieförbund 2025 
ABF 5 000 000 
Bilda 1 300 000 
Folkuniversitetet 1 800 000 
Medborgarskolan 1 900 000 
NBV 1 500 000 
Sensus 1 800 000 
Studiefrämjandet 3 600 000 
Vuxenskolan 3 800 000 
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Studieförbund 2025 
Summa 20 700 000 
 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva 
Sjölin (MP) och Kristina Lutz (M) föreslår (se beslutet). 
  
2) Isabel Smedberg-Palmqvist (L) och Jonas Naddebo (C) föreslår 
att kulturnämnden beslutar: 
  

1 Att bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2 Att säkerställa att den totala stödsumman om 22 miljoner 
kommer studieförbunden till del 
3 Att i övrigt anföra 
Centerpartiet har inga synpunkter på förvaltningens förslag på 
fördelning av stöd till studieförbunden. Däremot anser vi att 
det är av vikt att den totala stödsumman om 22 miljoner som 
från början var av satt till studieförbunden och folkbildningen 
också kommer att tillfalla de studieförbunden som fortsatt ska 
erhålla stöd. Vi har inte förslag på vilket sätt förvaltningen 
ska säkerställa detta utan lämnar det till tjänstemännen men 
det som är viktigt för oss att resurserna till folkbildningen inte 
urholkas. Detta är särskilt viktigt då regeringen, ivrigt 
påhejade av Sverigedemokraterna, drar undan mattan för 
studieförbunden genom att minska den statliga finansieringen 
av studieförbunden. Vi i Centerpartiet i Stockholm och 
Liberalerna Stockholm föreslår dessutom ett ökat stöd till 
folkbildningen i våra budgetar för 2025, samtidigt som ordet 
inte nämndes en enda gång i majoritetens budget. Vi kommer 
fortsatt att värna Stockholms civilsamhälle och 
folkbildningen. 
  

3) Emelie Wassermann (SD) föreslår att kulturnämnden avslår 
förvaltningens förslag, och anför därutöver följande: 
  

Kulturförvaltningen föreslår att nämnden ska bevilja stöd om 
sammanlagt 20 700 000 kronor till åtta studieförbund. 
Samtidigt har Folkbildningsrådet rapporterat om stora 
problem med fusk och felaktigheter inom studieförbunden. 
Trots att Folkbildningsrådet vidtagit åtgärder mot fusket 
återstår fortfarande arbetet med att säkerställa att 
verksamheterna faktiskt lever upp till de krav som ställs.  
  
Med anledning av det uppmärksammade systematiska fusk 
som framkommit, där studieförbunden bland annat redovisat 
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deltagarsiffror som i många fall överstigit kommunernas 
invånarantal förespråkar Sverigedemokraterna att de 
skattefinansierade bidragen till studieförbunden ska 
avvecklas. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP) och Kristina Lutz (M). 
  
Reservationer 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Jonas Naddebo (C) och Emelie 
Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sina respektive förslag. 
  
Ersättaryttranden 
Ersättaren Destiny Zandi-Lindgren (KD) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  

Det är med glädje som vi kristdemokrater tar emot 
majoritetens besked att hörsamma kritiken mot Ibn Rushd och 
följa Folkbildningsrådets bedömning att inte betala ut 
skattepengar till en organisation med tveksamheter som de i 
fallet Ibn Rushd. Vi har under lång tid lyft upp problematiken 
kring den verksamhet som Ibn Rushd bedriver runt om i 
landet och att stockholmarna inte ska vara med och finansiera 
verksamhet som är direkt integrationshämmande. 
  
Att majoriteten landar i beslutet att ta bort Ibn Rushd från 
listan av studieförbund som föreslås få skattebidrag under 
2025 och 2026 är bra men det är synd att det tog så lång tid 
för nuvarande styre att se verkligheten.  
  

 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2023/1323-6 (Godkänd - R 1) Stöd till studieförbunden 
2025-2026 
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§ 15 
Stöd till The Global Node Stockholm AB för drift av 
Repotell  
KUL 2024/1538 
 

Beslut  
1. Nämnden beviljar 2 mnkr i stöd till The Global Node 

Stockholm AB för drift av Repotell, i enlighet med 
kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I budgeten för 2022 hade kulturnämnden uppdrag att etablera ett 
Repotell som erbjuder replokaler för musik. I uppdraget framgår 
också att staden ska ge stöd för driften av Repotell 2023 och 2024. 
 
Kulturnämnden beviljade 2022-08-23 The Global Node Stockholm 
AB 5 mnkr för att etablera och driva ett Repotell i Ellipsen på 
Sergels torg. 2023-09-05 beviljade nämnden The Global Node 
Stockholm AB 3 mnkr i stöd för driften under perioden 2023-10-01 
till 2024-09-30. I kulturnämndens budget för 2024 uppdras 
förvaltningen att stödja driften av Repotell, och är det sista stödet 
enligt det ursprungliga uppdraget från 2022. 
 
I augusti 2023 öppnade The Global Node Stockholm AB 
musikhuset The Node på Sergels torg som erbjuder studios, 
replokaler, scener, restaurang, möteslokaler och kurser. Inom ramen 
för sin verksamhet bedriver de Repotell som finansieras av 
Stockholms stad. 
 
Den totala kostnaden för driften 2024-12-11 till 2025-12-10 
beräknas till 19,39 mnkr. The Global Node Stockholm AB ansöker 
om 2 mnkr från kulturnämnden för drift av Repotell under denna 
period. Ansökan görs inom stödformen stöd till kulturetablering och 
utveckling. 
 
Deras ansökan om stöd möter väl stödformens kriterier för 
konstnärlig förnyelse, infrastrukturell utveckling samt samarbete 
och ekonomisk bärkraft. Ansökan möter också ambitionerna i 
Stockholms stads kulturstrategiska program. 
 
Repotell tillgodoser behovet av fler ändamålsenliga och 
bokningsbara replokaler för musikskapande och utövande i 
Stockholm. Förvaltningen bedömer att The Node bidrar till att 
stärka musiklivets infrastruktur och att verksamheten är ett bra 
komplement till andra replokaler, studios och scener som redan 
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finns i Stockholm. 
 
Förvaltningen förslår att nämnden beviljar ett stöd om 2 mnkr till 
The Global Node Stockholm AB för drift av Repotell 2024-12-11 
till 2025-12-10 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1538-1 (Godkänd - R 1) Stöd till The Global 
Node Stockholm AB för drift av Repotell 
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§ 16 
Stöd till kulturetablering och utveckling till Teater Tre för 
etablering av scenen Lilla 3  
KUL 2024/1539 
 

Beslut  
1. Nämnden beviljar 400 tkr i stöd till Teater Tre för etablering 

av barnkulturscenen Lilla 3, i enlighet med 
kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Teater Tre planerar att hösten 2025 öppna en mindre filialscen 
under namnet Lilla 3 på Samaritgränd 3, Södermalm. 
 
Målsättningen är att skapa en tillgänglig och mångsidig mindre scen 
för egna scenuppsättningar och repetitioner. Lilla 3 planeras också 
att hyras ut till andra scenkonstproducenter för gästspel och 
repetition. Målgrupp för programverksamheten är barn 0-12 år och 
deras vuxna anhöriga eller pedagoger. 
 
Kostnaden för etableringen beräknas till 798 tkr. Teater Tre ansöker 
om 400 tkr från kulturnämnden i Stockholms stad för att 
tillgänglighetsanpassa lokalen med rullstolstoalett och trapphiss för 
rullstol samt för anpassningar av brandcell och utrymningsväg. 
 
Teater Tres ansökan om stöd möter väl etableringsstödets kriterier 
för infrastrukturell utveckling samt samarbete och ekonomisk 
bärkraft. Ansökan möter också ambitionerna i Stockholms stads 
kulturstrategiska program. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1539-1 (Godkänd - R 1) Stöd till kulturetablering 
och utveckling till teater Tre för etablering av scenen Lilla 3 
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§ 19 
Prioriterat gångvägnät för Stockholms stad. Beslut om 
antagande (KS 2024/976)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/1526 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett kulturnämnden att besvara en remiss av 
Stockholms prioriterade gångvägnät. Det övergripande syftet med 
ett prioriterat gångvägnät är att locka fler människor att gå. Det 
prioriterade gångvägnätet pekar ut gångstråk som binder samman 
stadens viktiga målpunkter. 
 
Kulturförvaltningen ser positivt på åtgärder som bidrar till en mer 
gångvänlig stad. Genom att skapa stadsmiljöer där det är naturligt 
att röra sig till fots blir kultur- och fritidsaktiviteter tillgängliga för 
fler. Barns möjligheter att ta sig runt till fots i sitt närområde bör 
särskilt prioriteras. Tydligare skyltning till platser för kultur och 
fritid längs gångvägarna kan både bidra till att göra platserna mer 
tillgängliga och till att göra gångvägarna mer lättorienterade. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Särskilda uttalanden 
Jonas Naddebo (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  

Centerpartiet välkomnar framtagandet av det prioriterade 
gångvägnätet för att göra Stockholm till en gångvänligare 
stad. Det är också ett viktigt stöd för göra prioriteringar i 
gatuutrymmet vilket är helt nödvändigt. Syftet med 
dokumentet är att locka fler människor att gå, såväl 
stockholmare som besökare. Det är en ambition vi delar. Vi 
vill att Stockholm ska vara världens grönaste huvudstad fylld 
av liv och rörelse. Dessutom instämmer vi med 
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kulturförvaltningens synpunkter om att kultur-och fritids 
aktiviteter kan göras mer tillgängliga genom en mer 
gångvänlig stad med bättre skyltning. 
  
Stockholm behöver fler levande gator där människor enkelt 
och tryggt kan ta sig fram som gående och cyklist. 
Stockholms gator måste därför anpassas så att det blir lättare 
att gå, cykla och åka kollektivt. Det är därför positivt att det 
prioriterade gångnätet syftar till att skapa sammangängade 
stråk med bra anslutning till kollektivtrafiken. De utpekade 
huvudgång stråken är därför helt avgörande. 
  
I en stad som ger större plats för fotgängare och cyklister 
behöver också gaturummet utformas så att de kan ta sig fram 
säkert. Vi ser därför positivt på att både trygghetsperspektivet 
och tillgänglighetsperspektivet tas i beaktning i dokumentet. 
För oss är det viktigt att rörelsehindrade, rullstolsburna och 
människor med andra funktionhinder har likvärdig möjlighet 
till framkomlighet och säkerhet i våra offentliga miljöer. 
  
Städer byggda för fotgängare ger också butiker och 
restauranger mer utrymme i gatumiljön, vilket kan bidra till 
att nya jobb och en mer företagarvänlig stad. Den 
identifierade funktionen stadslivsstråken spelar här en 
avgörande roll och de är positivt att man arbetar vidare med 
dessa. Däremot är det olyckligt att ytterstaden får ett 
begränsat fokus i det prioriterade gångvägnätet för 
Stockholm. I Stockholms prioriterade gångvägnät framgår att 
ytterstaden ofta saknar längre, sammanhängande stråk med 
urbana kvaliteter, varför andelen stadslivsstråk är lägre än i 
innerstaden. Därför har man valt att i ytterstaden enbart peka 
ut stadslivsstråk i anslutning till centrumbildningar eller 
kollektivtrafik stationer eftersom man anser att det saknas 
urbana stråk av den typ som finns i innerstaden. Därtill 
påpekar man att människor i ytterstaden främst har 
kollektivtrafiken som målpunkt. Med det synsättet ses 
ytterstaden främst som platser där människor endast bor. Det 
är ett ganska statiskt sätt att se på ytterstaden där man bortser 
från potentialen. Centerpartiet vill istället skapa fler 
möjligheter för människor att bo nära sitt jobb, till exempel 
genom fler kontorsytor i ytterstaden. Vi vill se till att bygga 
ihop staden och rusta upp eftersatta bostadsområden. Vi vill 
bygga ut kollektivtrafiken, bygga fler bostäder och satsa på 
fler parker och tillgängliggöra grönområden. Vi vill också 
öka städning och skötseln av stadsmiljön för att skapa 
välskötta, levande och trygga stadsdelar. Vi vill också satsa 
på kultur, idrott och fritid för att alla barn ska ha en 
meningsfull och aktiv fritid. Då behövs också satsningar på 
bättre infrastruktur även för fotgängare. Vi har exempelvis 
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drivit att man ska lokalisera platser för fler sommargågator i 
ytterstaden. Vi ser alltså möjligheter för ytterstaden att ha fler 
urbana stråk likt de som finns i innerstaden och skulle gärna 
se att detta blev en del av planen för Stockholms prioriterade 
gångvägnät. 
  
Trots att en majoritet av de utpekade gångstråken i det 
prioriterade gångvägnätet ligger inom stadens rådighet måste 
man kunna hantera den del som ägs av andra aktörer. 
Centerpartiet vill att staden i större utsträckning erbjuder 
fastighetsägare möjlighet att delta i den estetiska 
utformningen av gatuutrymmet i anslutning till deras 
fastigheter. Det skulle också ge ökade incitament för andra 
fastighetsägare och markförvaltare att följa denna plan för 
huvudgatunätet. För att öka deras incitament behöver det 
också komma på plats en justerad lagstiftning så att 
fastighetsägarnas investeringar på kommunal mark ska kunna 
räknas som just en investering, snarare än en kostnad. 
  
Slutligen är vi positiva till att staden identifierar framtida 
stråk och strategiska kopplingar som kommer vara viktiga för 
stadens framtida utveckling. Investeringar i dessa måste 
prioriteras framöver för att förverkliga ambitionen om ett 
grönare och mer gångvänligt Stockholm. 

 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1526-2 (Godkänd - R 1) Stockholms prioriterade 
gångvägsnät. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 KUL 2024/1526-1 Remiss av Prioriterat gångvägnät för 
Stockholms stad. Beslut om antagande, KS 2024/976. 
Remisstid 2024-12-16 

 KUL 2024/1526-1.1 Bilaga 1 - Stockholms prioriterade 
gångvägnät 
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§ 21 
Motion om upprättande av ett monument över HBTQ-
personers kamp (KS 2024/948)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
KUL 2024/1389 
 

Beslut  
1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Gabriel Kroon, Linneá Vinge och Anders Lindman (alla SD) har 
motionerat om upprättande av ett monument över HBTQ-personers 
kamp. De föreslår att ett sådant monument placeras på torget i 
Rinkeby. 
 
Kulturförvaltningen ser positivt på att ett monument över HBTQI-
rörelsens kamp för sina rättigheter i samhället upprättas i 
Stockholm. En lämplig placering av ett sådant monument bör 
utredas närmare inom ramen för det uppdrag som 
kulturförvaltningen fått i budgeten för 2025. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
Framlagda förslag till beslut 
1) Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson m.fl. (S), Ylva Sjölin 
(MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
Jonas Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 
  
2) Emelie Wassermann föreslår att kulturnämnden beslutar att 
motionen tillstyrks, och anför därutöver följande: 
  

Stockholm saknar ett monument som uppmärksammar 
kampen för HBTQ-personers rättigheter. I städer över hela 
världen finns minnesmärken som hedrar homosexuellas 
strävan efter att få sina mänskliga rättigheter erkända och sina 
livsval respekterade. För Sverigedemokraterna är det 
självklart att ett sådant monument också bör finnas i 
Stockholm. 
  
I många länder i Mellanöstern bestraffas samkönade 
relationer med döden eller långa fängelsestraff. I drygt 30 
afrikanska länder är samkönade förhållanden förbjudna. 
Sverige har tagit emot många människor från dessa HBTQ-
fientliga länder. 
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Ett monument skulle symbolisera att HBTQ-personers 
rättigheter gäller överallt i Sverige. Vi tror att en placering på 
Rinkeby torg skulle stärka HBTQ-personer i området att våga 
stå upp för sina rättigheter och känna stöd från samhället, 
trots eventuella utmaningar i omgivningen. 

  
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förslag från Torun Boucher m.fl. (V), Alma Carlsson 
m.fl. (S), Ylva Sjölin (MP), Isabel Smedberg-Palmqvist (L), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och Jonas Naddebo (C). 
  
Reservationer 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUL 2024/1389-2 (Godkänd - R 1) Motion om upprättande 
av ett monument över HBTQ-personers kamp. Svar på 
remiss 

 KUL 2024/1389-1 Följebrev Motion om upprättande av ett 
monument över HBTQ-personers kamp, KS 2024/948. 
Remisstid 2024-12-12 

 KUL 2024/1389-1.1 Motion om upprättande av ett 
monument över HBTQ-personers kamp 
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